

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - APRIL 2024/AVRIL 2024

(La version française suit la version anglaise)

It seems that these days we are inundated with sensational headlines about ESG backlash and retreat. Earlier this year, when 4 large US asset managers announced their departure from the Climate Action 100+ there were numerous thought pieces asking if ESG is here to stay or simply a flash in the pan.

We remain steadfast in our belief that sustainable finance is not a fad but rather the future of finance and that investor collaboration and stewardship are essential to producing strong financial and sustainability outcomes over the long term.

It is easy to point to a few exits as signs of trouble, but the reality is that collaborative initiatives are growing and addressing an increasing number of topics. The Climate Action 100+ had a few high-profile exits, but still has over 700 global investor members representing \$47T in assets, up from 500 investors in 2000. Similarly, two exits from the Net Zero Banking Alliance should not overshadow the fact that the initiative has tripled in size since its inception in 2021, today boasting 143 members who oversee \$74T in capital. The last years have seen the launch of several new initiatives: [Nature Action 100](#) engaging to drive greater corporate ambition in reducing nature loss, the [Valuing Water Finance Initiative](#) engage companies on water stewardship or the [Advance](#), engaging to advance human rights and social issues in supply chains.

Where we should be putting our attention instead is on ensuring that stewardship efforts produce the sustainable outcomes we need. A [new study](#) by the Investor Impact Initiative and the Ethos Foundation found misalignment between Swiss asset owner and asset manager stewardship priorities. Similarly, the European Securities and Markets Authority [recently flagged](#) potential “engagement washing” as a

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

impact.

When it comes to sustainability, long-term oriented firms are staying the course. We believe those who stick to the mission despite short term headwinds will reap the rewards in the future.

Marie-Laure Schaufelberger
President of SFG

Interview of the Month: Swiss Better Gold Association



This month, we interviewed Diana Cullilas, CEO of the Swiss Better Gold Association, who delved into the importance of responsible gold sourcing. She explains the pivotal role of the Swiss Better Gold Association in promoting responsible practices, particularly in artisanal and small-scale mining communities. The association's initiatives, such as direct supply chains and impact premiums, drive tangible

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

need for substantiated claims and ethical considerations in gold investments.

[To the interview](#)

● What's Happening at SFG?

// Save the date: Annual General Meeting

 **May 27, 2024**

Mark your calendars and save the date to join us for our General Assembly. Official invitations will be circulated in the coming weeks.

// New SFG Partners

We are thrilled to welcome our new institutional partners - [Shamba Center For Food And Climate](#) and [Vontobel](#)!



SHAMBA CENTRE



for food & climate

Vontobel

● SFG Impact Themes

GENDER

// Women in Finance Series with Fiona Frick - CFA Society Switzerland webinar

This month, our board member Fiona Frick, founding partner of CIRCE Invest, participated in CFA Society's Women in Finance Series. She shared her insights on how her career developed, the key factors that contributed to her success, and her approach to overcoming challenges. Watch the [full webinar here](#)

PEACE

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

special broadcast of Radio Lac S.A, "Parlons Économie," hosted by Benjamin Smadja. The discussion revolved around Peace Finance and responsible business conduct in conflict contexts, featuring experts such as Vincent Subilia from CCIG, Josie Lianna Kaye PhD from TrustWorks Global, and Claude Voillat from ICRC. The experts delved into how responsible management can contribute to peace and stability, offering vital insights for investors and economic decision-makers. [Listen now](#)

● For your Radar

// Sustainability Priorities for Businesses in 2024: An Interactive Webinar Workshop

Thursday, April 18, 2024 | Online | 10:00-11:00 CET

Join us for a free interactive webinar hosted by Capital Communications and Covalence SA. Learn about key sustainability areas for businesses, including strategy, action, communications, and measurement. Our Managing Director, Kali Taylor will provide opening comments, and speakers Antoine Mach and Paul Mackintosh will address the importance of sustainability in today's business landscape. [Register now](#) for this bilingual event and invite your colleagues!

//Sustainability Leaders Virtual Summit

Wednesday, April 10th, 2024 | Online | 15:00 - 18:00 CET

Join the Sustainability Leaders Virtual Summit where industry experts will guide discussions on balancing Economic Growth with Environmental Stewardship. SFG Board Member, Francesco Perlini from the WTO is among the speakers who will explore crucial sustainability topics such as Renewable Energy Adoption, Circular Economy Practices, and Sustainable Supply Chain Management. Esteemed speakers will share valuable knowledge, experience, and insights. [Register here](#)

// Swiss Climate Reporting Forum 2024: Beyond Climate Reporting – Building Organisational Capabilities

May 17, 2024 | 8:30 - 19:00 | Zurich, Switzerland

The forum will explore how companies can go beyond reporting and build competitive advantages. Across plenary sessions and workshops, topics will include

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

sharing on this important topic! [Get tickets here](#)

// Impaakt's "How Sustainable to Me" new, free tool

This month, Impaakt released a new free service called "How Sustainable to Me", which gives retail investors the power to decide for themselves what constitutes a sustainable investment. The service includes personalized scoring tools, which enable investors to identify which companies are "heroes" or "villains" and obtain lists of the most aligned ETFs/funds. [Discover the tool here](#) free of charge!

// Sustainable Digital Finance Innovation Booster: Applications open

The "Sustainable Digital Finance" Innovation Booster speeds up sustainable innovations in finance using technology. Swiss individuals or teams with sustainable finance ideas can submit proposals by April 30. Selected projects receive funding, expert support, and networking opportunities. Learn more [here](#) and Apply [here](#)

● Sustainable Finance News

// After Delays, EU Approves Corporate Sustainability Due Diligence Law

Following several weeks of delays, the European Council has finally given its approval to the Corporate Sustainability Due Diligence Directive (CSDDD). This directive establishes legal obligations for companies regarding environmental and human rights infringements within their supply chains. [Forbes](#)

// Net-zero aligned funds grow by a third in the last decade, report finds

The latest Phenix Capital report highlights a significant rise in the number of net zero-aligned funds, soaring from 237 funds in 2015 to 854 funds presently. However, despite this growth, the world is falling short of its decarbonization goals, underscoring the urgency for increased investment. [Impact Investor](#)

// Why businesses should stop planting trees and start protecting forests

Despite widespread corporate pledges and political endorsements, the reality is stark: forest destruction continues unabated while tree planting initiatives often

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

new ones, may hold the key to sustainable environmental stewardship. [GreenBiz](#)

Version française

Il semble que nous sommes aujourd'hui submergés de titres retentissants sur les réactions négatives et les reculs de l'ESG. Au début de l'année, lorsque quatre grands gestionnaires d'actifs américains ont annoncé leur départ du Climate Action 100+, de nombreux articles se sont demandés si l'ESG était là pour durer ou s'il s'agissait simplement d'un feu de paille.

Nous restons fermement convaincus que la finance durable n'est pas une mode, mais plutôt l'avenir de la finance, et que la collaboration et la gestion des investisseurs sont essentielles pour produire des résultats financiers et de durabilité solides sur le long terme.

Il est facile de voir des signes de difficultés à la suite de quelques départs, mais la réalité est que les initiatives de collaboration se développent et abordent un nombre grandissant de sujets.

Le Climate Action 100+ a connu quelques départs très médiatisés, mais compte toujours plus de 700 investisseurs membres représentant 47 milliards de dollars d'actifs, alors qu'ils n'étaient que 500 en 2000. De même, les deux départs de la Net Zero Banking Alliance ne doivent pas occulter le fait que l'initiative a triplé de taille depuis sa création en 2021, et compte aujourd'hui 143 membres qui supervisent un capital de 74 milliards de dollars. Ces dernières années ont vu le lancement d'un certain nombre de nouvelles initiatives : [Nature Action 100](#), qui vise à renforcer l'ambition des entreprises en matière de réduction de la perte de la nature, l'initiative financière [Valuing Water](#), qui engage les entreprises dans la gestion de l'eau, ou encore [Advance](#), qui vise à faire progresser les droits de l'homme et les questions sociales dans les chaînes d'approvisionnement.

Nous devrions plutôt veiller à ce que les efforts de gestion produisent les résultats durables dont nous avons besoin. Une [nouvelle étude](#) de l'Investor Impact Initiative et de la Fondation Ethos a révélé un décalage entre les priorités des propriétaires et

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

l'engagement" était un problème réglementaire potentiel. L'engagement collectif et les initiatives collaboratives des investisseurs sont des moyens évidents d'encourager l'apprentissage par les pairs, de mettre en œuvre les meilleures pratiques et d'améliorer l'impact.

En matière de durabilité, les entreprises orientées vers le long terme maintiennent le cap. Nous pensons que celles qui persistent dans leur mission malgré les obstacles à court terme en récolteront les fruits à l'avenir.

Marie-Laure Schaufelberger
Présidente de SFG

Interview du Mois: Swiss Better Gold Association



Ce mois-ci, nous avons interviewé Diana Cullilas, PDG de la Swiss Better Gold Association, qui s'est penchée sur l'importance de l'approvisionnement en or responsable. Elle explique le rôle essentiel de la Swiss Better Gold Association dans la promotion de pratiques responsables, en particulier dans les communautés minières artisanales et à petite échelle. Les initiatives de l'association, telles que les

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

l'interview souligne l'importance de la diligence raisonnable pour les investisseurs, en mettant l'accent sur la nécessité d'avoir des réclamations justifiées et des considérations éthiques dans les investissements dans l'or.

[Cliquez-ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

//Save the date: Assemblée générale annuelle

 **27 Mai 2024**

Marquez vos calendriers et retenez la date pour nous rejoindre lors de notre Assemblée générale. Les invitations officielles seront diffusées dans les semaines à venir.

// Nouveaux Partenaires à SFG

Nous sommes ravis d'accueillir nos nouveaux partenaires institutionnels - [Shamba Center for Food and Climate](#) & [Vontobel](#)!



Vontobel

● Thèmes d'impacts SFG

GENRE

// Women in Finance Series avec Fiona Frick - Webinaire CFA Society Switzerland

Ce mois-ci, Fiona Frick, membre de notre conseil d'administration et partenaire fondatrice de CIRCE Invest, a participé à la série Women in Finance Series de CFA Society. Elle a partagé ses idées sur l'évolution de sa carrière, les facteurs clés qui

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

PAIX

// Peace Finance et la conduite responsable des affaires sur Radio Lac

La semaine dernière, Dominique Habegger, membre du conseil d'administration de SFG, a participé à une émission spéciale de Radio Lac S.A, "Parlons Économie", animée par Benjamin Smadja. La discussion a porté sur le financement de la paix et la conduite responsable des entreprises dans les contextes de conflit, avec des experts tels que Vincent Subilia de la CCIG, Josie Lianna Kaye PhD de TrustWorks Global, et Claude Voillat du CICR. Les experts se sont penchés sur la manière dont la gestion responsable peut contribuer à la paix et à la stabilité, offrant des informations essentielles aux investisseurs et aux décideurs économiques. [Écoutez ici](#)

● Pour votre radar

// Priorités en matière de développement durable pour les entreprises en 2024 : Un webinaire interactif

Jeudi 18 avril | En ligne | 10:00 - 11:00 CET

Rejoignez-nous pour un webinaire interactif gratuit organisé par Capital Communications et Covalence SA. Découvrez les domaines clés du développement durable pour les entreprises, y compris la stratégie, l'action, la communication et la mesure. Notre directrice, Kali Taylor, prononcera le discours d'ouverture, et les conférenciers Antoine Mach et Paul Mackintosh aborderont l'importance du développement durable dans le paysage commercial d'aujourd'hui. [Inscrivez-vous](#) dès maintenant à cet événement bilingue et invitez vos collègues !

// Sustainability Leaders Virtual Summit

Mercredi 10 avril 2024 | En ligne | 15:00 - 18:00 CET

Rejoignez le Sustainability Leaders Virtual Summit où des experts de l'industrie guideront les discussions sur l'équilibre entre la croissance économique et la gestion de l'environnement. Explorez des sujets cruciaux en matière de durabilité tels que l'adoption des énergies renouvelables, les pratiques de l'économie circulaire et la

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

orateurs de renom qui partageront leurs connaissances, leurs expériences et leurs points de vue. [S'inscrire ici](#)

// Forum suisse sur le reporting climatique 2024 : Au-delà du reporting climatique - Renforcer les capacités organisationnelles

17 mai 2024 | 8:30 - 19:00 | Zurich, Suisse

Le forum explorera comment les entreprises peuvent aller au-delà du reporting et construire des avantages concurrentiels. Au travers de sessions plénières et d'ateliers, les sujets abordés incluront le reporting climatique, la technologie et les données, la gestion des risques climatiques, et le rôle de la gouvernance et de la culture. Ne manquez pas cette journée unique de partage de connaissances interprofessionnelles sur ce sujet important ! [Achetez vos billets ici](#)

// Impaakt lance son nouvel outil "How Sustainable to Me"

Ce mois-ci, Impaakt a lancé un nouveau service gratuit appelé "How Sustainable to Me", qui donne aux investisseurs individuels le pouvoir de décider eux-mêmes de ce qui constitue un investissement durable. Le service comprend des outils de notation personnalisés, qui permettent aux investisseurs d'identifier les entreprises qui sont des "héros" ou des "vilains" et d'obtenir des listes des fonds et ETFs les plus alignés. [Découvrez gratuitement l'outil ici !](#)

// Sustainable Digital Finance Innovation Booster: Ouverture des candidatures

Le "Sustainable Digital Finance" Innovation Booster accélère les innovations durables dans le domaine de la finance à l'aide de la technologie. Les personnes ou équipes suisses ayant des idées en matière de finance durable peuvent soumettre des propositions d'ici au 30 avril. Les projets sélectionnés bénéficient d'un financement, du soutien d'experts et d'opportunités de réseautage. En savoir plus [ici](#) et postuler [ici](#)

● **Nouvelles sur la Finance Durable**

// Gold Standard lance un guide complet pour réduire les émissions de GES des entreprises

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

réduisant leur impact climatique. Cette approche pourrait débloquer plus de 20 milliards de dollars de financement provenant uniquement des 250 plus grandes entreprises mondiales. [ESG News](#)

// Trois raisons pour un retour possible des actions de l'énergie propre en 2024

Malgré des défis économiques, la production mondiale d'énergie renouvelable a augmenté en 2023. Pour 2024, l'espoir se profile avec un possible retournement des taux, une clarification des lois américaines et une normalisation de la chaîne d'approvisionnement. L'énergie propre reste un secteur prometteur. [Investir.ch](#)



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.

Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).